
   شروع خبر
یک منبع آگاه در فدراسیون فوتبال اعلام کرد 
که باشگاه استقلال نمی تواند در لیگ قهرمانان 
آسیا در فصل آینده حاضر باشد. بعد از پایان 
مهلت باشگاه های ایرانی برای بارگزاری مدارک 
لازم برای صدور مجوز حرفه ای، باشگاه استقلال 
نتوانست تا زمان تعیین شده )۱۱ فروردین 
۱۴۰۲( یکی از اصلی ترین بدهی های خود یعنی 
مطالبات آندره آ استراماچونی را پرداخت کند و به 
همین خاطر برای اخذ مجوز حرفه ای با مشکل 
جدی روبه رو شد. درباره این  موضوع و اینکه آیا 
احتمال دارد مشکل استقلال برای حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا حل شود، یک مقام آگاه در 
فدراسیون فوتبال به ایسنا گفت: باشگاه استقلال 
نتوانست تا زمان مشخص شده بدهی های خود را 
پرداخت کند و از این رو این تیم نمی تواند مجوز 
حرفه ای را اخذ کند و به این خاطر در فصل آینده 

لیگ قهرمانان آسیا حاضر نخواهد بود. 
   تایید تاج؟

رئیس فدراسیون فوتبال در ارومیه گفت: 
متاسفانه حذف استقلال در فصل جاری لیگ 
قهرمانان آسیا قطعی شده با این حال پرسپولیس 
همه موانع را برای دریافت مجوز حرفه ای 
پشت سرگذاشته و تنها یک پرونده ۲۰۰هزار 
دلاری ممکن است مشکلاتی برای این باشگاه 
به وجود بیاورد. خبرآنلاین ۲۰ فروردین ماه 
نوشت: رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص 
حرفه ای  مجوز  دریافت  وضعیت  آخرین 
متاسفانه  گفت:  کشور  فوتبال  باشگاه های 
باشگاه استقلال به دلیل عدم پرداخت مطالبات 
و بدهی ها از فصل جاری لیگ قهرمانان آسیا 
حذف شده و پرسپولیس تقریبا همه موانع را 
پشت سر گذاشته و تنها یک پرونده ۲۰۰ هزار 
دلاری ممکن است مانع دریافت این مجوز برای 
این باشگاه پرطرفدار کشور شود و درخصوص 
باشگاه تراکتور نیز باشگاه فعلا مشکلی بابت 
دریافت مجوز حرفه ای ندارد و من گزارشی بابت 

بدهکاری رسمی این باشگاه دریافت نکرده ام. 
  صحبت وزیر 

یک هفته بعد از صحبت های تاج، وزیر ورزش 
و جوانان گفت: استقلال هنوز از لیگ قهرمانان 

آسیا حذف نشده و تا ۲۱ اردیبهشت ماه سال 
جاری فرصت دارد. حمید سجادی وزیر ورزش و 
جوانان در برنامه »پاسخگویی برخط وزیر ورزش 
و جوانان« درباره وضعیت باشگاه استقلال 
گفت: استقلال هنوز از آسیا حذف نشده و تا ۲۱ 
اردیبهشت ماه فرصت دارد. بسته شدن پنجره ها 
مربوط به بدعهدی و اینگونه مسائل است. فقط 
پرونده استراماچونی نیست و پرونده های دیگری 
مثل پادووانی و باشگاه الاهلی که مربوط به انتقال 

مهدی قایدی می شود هم وجود دارد. 
    نظر معاون وزیر 

هفته قبل معاون وزیر ورزش با اشاره به 
جزئیات حذف تیم استقلال از لیگ قهرمانان 
آسیا گفت: طبق نظر کارشناسان استقلال از 
لیگ قهرمانان آسیا حذف شده است اما احتمال 
حذف شدن پرسپولیس از این بازی ها نیست و 
هواداران پرسپولیس نگران حذف تیمشان از 
لیگ قهرمانان آسیا نباشند. ایسنا ۲۱ اردیبهشت 
نوشت: پولادگر در مورد جزئیات حذف استقلال و 
پرسپولیس از لیگ قهرمانان آسیا گفت: طبق نظر 
کارشناسان استقلال از لیگ قهرمانان آسیا حذف 
شده است؛ اما احتمال حذف شدن پرسپولیس 
از این بازی ها نیست و هواداران این تیم نگران 
حذف تیمشان از بازی های لیگ قهرمانان آسیا 

نباشند. 

مجوز    بدوی  کمیته  عضو  صحبت    
حرفه ای

کاظم اولیایی عضو کمیته بدوی مجوز حرفه ای 
پیش از جلسه دیروز کمیته صدور مجوز حرفه ای 
در خصوص اظهارات متناقضی که نسبت به حذف 
پرسپولیس مطرح شده است، اظهار داشت: 
برخی دوستان جوری مطلب را بیان می کنند 
که ظاهرا خواست شخصی افراد است. کمیته 
بدوی یا تجدیدنظر آیین نامه ای دارد. ملاک برای 
ما آیین نامه صدور مجوز باشگاهی است. خودمان 
نیز از طرف کنفدراسیون فوتبال آسیا، ممیزی 
می شویم. باشگاه ها زحمت خود را کشیده و مدارک 
را بارگذاری کرده اند اما یک جایی از اختیار خود 
باشگاه و هیات مدیره خارج است. روی افزود: 
مالکیت یا مسائل مالیاتی چیزی نیست که در 
اختیار هیات مدیره باشگاه باشد. اکنون ۲ نقطه 
نظر خیلی مهم است. ابتدا مرجعی به عنوان مالک 
اظهارنظر کند. امروز دنبال دیدن این مدرک 
هستیم و دیگری بحث سازمان مالیاتی است. این 
اظهارنظرهای باید در جلسه بررسی شود و پس از 
این اقدام می توان رای داد. اولیایی درمورد اینکه 
آیا مالکیت استقلال و پرسپولیس از هم تفکیک 
شده است، گفت: من هنوز مدارک را ندیده ام. 
امروز جلسه کمیته بدوی برگزار می شود. یکی از 
دوستان در باشگاه ها گفته بود مدارک فرستاده یا 

نفرستاده ایم. ماده ۵۸ اساسنامه را نگاه کنید. آنجه 
کامل توضیح داده شده است . وی درخصوص زمان 
 AFC ارسال نظر کمیته صدور مجوز حرفه ای به
پاسخ داد: باید ۱۰ خرداد مدارک را بفرستیم اما 
زمان ها متفاوت است. در پایان روز ۹ خرداد پرونده 
از کمیته بدوی و استیناف ایران جدا می شود و 
برای تصمیم گیری به AFC می رود. عضو کمیته 
بدوی مجوز حرفه ای درخصوص اینکه برخلاف 
مسائل مطرح شده مبنی بر زمان داشتن ۲ تیم، 
برخی صحبت ها از حذف قطعی استقلال و منتظر 
ماندن پرسپولیس برای قطعی شدن مجوزش 
گفت: در حال حاضر هیچ تیمی حذف نشده و هیچ 
تیمی نیز مجوز نگرفته است . مسئول صدور مجوز 
کمیته بدوی و تجدیدنظر هستند. در شرایطی که 
کمیته ها در حال بررسی هستند، این اظهارنظرها 
شخصی است. البته جای تاسف دارد زیرا سال 
قبل احساس می کردیم سازمان خصوصی سازی 
می آید و به حل ریشه ای مسئله کمک می کند. 
خوشحال بودیم رئیس جمهور دستور داده اما 
متاسفانه نه تنها این سازمان مشکلی را حل نکرد 
بلکه یک گره هم به گره ها افزوده است. اولیایی 
عنوان کرد: خصوصی سازی هم هزینه ها را به شدت 
بالا و هم همه مدیران را زیر سوال برده است. هم با 
بلاتکلیفی برای همه تصمیم گیری می کند. سایت 
کدال را باز می کنیم یک بحث است و فرمایش 
وزیر بحث دیگر. یک چند دستگی ایجاد شده که 
حاصل کاری است که به جای خصوصی سازی 
قربانی سازی شده است. اولیایی درمورد اظهارنظر 
مهدی تاج مبنی بر جریمه شدن فدراسیون 
فوتبال به خاطر مدارکی که سال گذشته کمیته 
مجوز حرفه ای به AFC فرستاد گفت: تاج درست 
گفته اما به هیات های بدوی و تجدیدنظر آیین نامه 
ارتباطی ندارد بلکه دپارتمان مجوز حرفه ای 
کوتاهی کرده است. در زمان سهیل مهدی ۱۲۰ 
هزار جریمه دلار شدیم که ۴۰ هزار دلار را از ما 
نقدی گرفتند و ۸۰ هزار دلار تعلیق شد. تاج در 
جلسه ای که هفته گذشته با کفاشیان داشتیم، 
گفت ۳۰۰ هزار دلار نیز به تازگی آمده که با 
احتساب آن ۸۰ هزار دلار می شود ۳۸۰ هزار دلار. 
۴۰ هزار دلار نیز پیش از این داده ایم گه مجموعش 

می شود ۴۲۰ هزار دلار. 

11ورزش سال پنجم
شماره   1552

چهار شنبه 
1402 .02 .27
26   شوال   1444/    17  مه     2023

a r m a n m e l i . i r

دیدگـاه

گفت وگو

تناقض وزارت و فدراسیون بر سر حذف استقلال 
    آرمان ملی: در روزهای سپری شده از سال 1402 صحبت های متناقضی از حذف استقلال از لیگ قهرمانان آسیا

 از سوی اهالی فدراسیون و وزارت ورزش شنیده ایم.

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال گفت: چندین 
سال است که وزن نیمکت تیم استقلال پایین 
است و این موضوع را ابتدای فصل هم گفته بودم. 
مهدی پاشازاده درباره علت ناکامی تیم فوتبال 
استقلال برای دفاع از عنوان قهرمانی فصل گذشته 
در لیگ برتر فوتبال، اظهار داشت: خیلی سخت 
است صحبت کنم، چون اتفاقات زیادی افتاده 
است. یکی از این مسائل، داوری هاست. تا زمانی 
که مرجع درستی روی داوری ها نظارت نکند، 
کاری نمی توان انجام داد. کنایه زدن خوب نیست 
و واقعا باید چاره ای بیندیشند. وقتی اشتباهات 
داوری را قبول نداریم اصلا درباره چه موضوعی 
حرف بزنیم؟ نمی گوییم اشتباه وجود ندارد، اتفاقا 

همه جا هست اما حداقل اشتباهات را قبول کنیم و 
تلاش کنیم شرایط قضاوت بهتر شود. باید به داوران 
امکانات داد و تمرکزشان را بالا برد. مبالغی که به آنها 
داده می شود، زشت است. وی با اشاره به ناراحتی 
هواداران استقلال از بی عدالتی ها در قبال تیم شان 
تصریح کرد: هواداران حق دارند، آنها باید چه کار 
کنند؟ ۱۰ سال آن بلاها سر تیم شان آمد و امسال 
هم بفرمایید، سه مدیرعامل در یک فصل! مشکلات 
پشت مشکلات آمد و به اینها داوری ها هم اضافه 
شد. طاقت هوادار مثل ما نیست و به هم می خورد. 
خنده دار است باشگاهی مثل استقلال در یک فصل 
سه مدیرعامل داشته است. هر چیزی قانون و قواعد 
خودش را دارد. پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با 

اشاره به بحث های تبانی در فوتبال ایران خاطرنشان 
کرد: صد درصد تبانی در فوتبال وجود دارد اما باید 
مدرک داشته باشیم و اثبات کنیم. وقتی فلان 

مربی را چند سال پیش محروم کردیم و به 
یک سال و یک ساعت نکشیده محرومیتش 
برداشته می شود و فردا صبح با تیم قرارداد 

می بندد، شائبه به وجود می آورد. پاشازاده 
در خصوص شانس قهرمانی آبی پوشان 
در جام حذفی گفت: استقلال تیم 
خوبی دارد و باید تمرکزش را جمع 
کند و به خاطر هواداران قهرمان 
شود. این تیم لیاقت گرفتن یک جام 

در این فصل را دارد. 

حضور سه مدیرعامل در یک فصل خنده دار است

  کوتاه 
تسنیم: جای خالی تیم های باشگاهی کشورمان میان ۴۰۰ 
تیم برتر دنیا به چشم می خورد. سایت فدراسیون بین المللی آمار 
و تاریخ فوتبالIFFHS در پایان هر ماه میلادی، رده بندی تیم های 
باشگاهی یک سال گذشته را بر حسب عملکرد یک ساله آنها 
منتشر می کند. در رده بندی یک سال اخیر )از اول ماه می ۲۰۲۲ 
تا ۳۰ آوریل سال ۲۰۲۳( این سایت، هیچ تیم ایرانی در میان ۴۰۰ 
تیم برتر دنیا دیده نمی شود. ۲۰ تیم نخست آسیا در این رده بندی 
شامل ۸ تیم از کره جنوبی، پنج تیم از ژاپن، دو تیم از ازبکستان و 
یک تیم از کشورهای عربستان، امارات، تایلند، چین و عمان نیز در 
میان این تیم ها حضور دارند. چونبوک هیوندای موتورز که ۹ روز 
پیش به قهرمانی لیگ قهرمانان آسیا دست یافته بود، صدرنشین 
قاره آسیا و صاحب رتبه ۹6 دنیاست و الهلال عربستان، نایب 
قهرمان این رقابت ها نیز در جایگاه دوم قاره و ۱۰۹ جهان قرار دارد. 

بیــن المــلل 
 به گزارش اسپورت، نیمار روزهای خوبی در پاری سن ژرمن 
تجربه نمی کند. این بازیکن برزیلی در فصل جاری بیشتر بازی ها را 
به خاطر مصدومیت از دست داد. باشگاه پاری سن ژرمن امید زیادی 
داشت که با این بازیکن گران قیمت برزیلی در لیگ قهرمانان اروپا 
بدرخشد اما در این هدف خود کاملا ناموفق بود. پاری سن ژرمن 
از درخشش نیمار ناامید شده و قصد فروش قطعی یا قرضی او را 
در تابستان سال جاری دارد. این باشگاه پاریسی نیمار 
را به منچستر سیتی پیشنهاد داده و قصد دارد 
تا در صورت موافقت باشگاه منچستر سیتی 
او را با برناردو سیلوا معاوضه کند. سیلوا بسیار 
آماده و سرحال است و از بهترین هافبک های 
هجومی حال حاضر فوتبال جهان است و 
این باعث شده گواردیولا به راحتی 
دست بردار این ستاره پرتغالی 
خود نباشد اما نیمار هم اگر 
آماده و سرحال باشد و از نظر 
روحی و انگیزشی در شرایط 
خوبی باشد یکی از بهترین 
بازیکنان جهان خواهد 
بود. نیمار که در سال 
۲۰۱۷ از بارسلونا به پاری 
سن ژرمن پیوست در سال ۲۰۲۲ 
قرارداش را با تیم پاریسی تمدید 
کرد و تا سال ۲۰۲۵ با این تیم 
قرارداد دارد. گزارش ها حاکی از 
این است که هم نیمار و هم ام باپه 
و مسی در تابستان سال جاری از 
پاری سن ژرمن جدا می شوند و به 
همین خاطر تیم باید خود را آماده 

تغییرات اساسی کند. 

   تمجید
آنتونیو وادیو درباره قهرمانی تیم فوتسال مایورکا 
پالمای اسپانیا در مسابقات لیگ قهرمانان فوتسال اروپا 
و نقش حسین طیبی و مسلم اولاد قبا در رقم خوردن 
قهرمانی مایورکا پالما یادآور شد: طیبی بازیکن بسیار 
مهمی است و توانایی خودش را در لحظات مهم مسابقه 
نشان می دهد. اولاد قبا نیز تواناست و عملکرد خوبی دارد. 

 زیبایی 
رسانه یونانی نوشت: احسان حاجی صفی پس از 
کسب عنوان قهرمانی، مدال خود را به دخترش داد که 
در این جشن همراه او بود. حاج صفی همچنین بعد از 
مراسم اهدای مدال نیز همراه دختر خود در زمین چمن 
حاضر بود و به جشن و شادی پرداخت تا زیباترین صحنه 

قهرمانی آ. ا. ک آتن یونان خلق شود. 

             توجه 
روبرتو فیرمینو، ستاره برزیلی لیورپول، در آخرین روزهای 
حضورش در این تیم حسابی مورد توجه قرار گرفته است. 
روبرتو فیرمینو در حالی که در جریان بازی با لسترسیتی 
توسط هواداران تیمش غافلگیر شده بود در پایان بازی هم با 
حرکت جالب هم تیمی هایش مواجه شد. او قرار است پس از 

اتمام قراردادش در ماه ژوئن باشگاه را ترک کند.
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دوپینگ به کشتی پهلوانی رسید! 
ایسنا: »عادل حق بین« ورزشکار رشته ورزشی 
کشتی پهلوانی به ۳ سال محرومیت از فعالیت های 
ورزشی محکوم شد. آزمایشگاه مرجع بین المللی در 
حوزه مبارزه با دوپینگ وجود ماده ممنوعه متاندینون 
از گروه S۱ لیست داروها و روش های ممنوعه وادا، را 
در نمونه این ورزشکار تایید کرده، که این نمونه در 
خلال برگزاری مسابقات کشتی پهلوانی قهرمانی 
کشور در تاریخ ۱۵ بهمن ماه ۱۴۰۱ از وی گرفته 
شده بود. به استناد ماده -۱ -۸ ۱۰ با عنایت به پذیرش 
کتبی تخلف و قبول مجازات معین شده توسط 
ورزشکار، رای قطعی کمیته انضباطی ایران نادو 
بدون تشکیل جلسه شورای صدور رای و با یک سال 
تخفیف در مجازات، ۳ ساله صادر شد. طبق رای ایران 
نادو عادل حق بین از تاریخ ۲۰/۰۱/۱۴۰۲ لغایت 
۱۹/۰۱/۱۴۰۵ از فعالیت در تمامی حوزه های ورزش 

محروم خواهد بود. 

خارج ازمستطیل سبز

پیام ابهام آلود کریستیانو رونالدو 
رونالدو با وجود آنکه آمار خوبی با النصر داشته 
اما روزهای خوبی را با این تیم تجربه نمی کند و 
گمانه زنی ها درباره جدایی او در پایان فصل بسیار 
زیاد است. النصر با رونالدو در سوپر جام و جام 
حذفی نتوانست به قهرمانی برسد و 
در رقابت های لیگ 
با  هم  عربستان 
توجه به اختلاف 
۵ امتیازی با تیم 
صدرنشین شانس 
کمی برای کسب 
قهرمانی  عنوان 
دارد. رونالدو در پستی ابهام 
آمیز نوشت: افکار تو روی 
اخلاق و مزاج تو تاثیر دارند. پیام 
ابهام آمیز رونالدو این علامت 
سوال را به وجود آورده است 
که آیا او به وضعیت کنونی 
خودش در لیگ عربستان 
اشاره می کند یا اینکه این ربطی 

به مسائل فوتبالی ندارد. 

خبـــــر

این فصل تداعی کننده لیگ بیستم است 

 مثلث قهرمانی میان تیم های پرسپولیس، استقلال و سپاهان 
بود که پس از شکست استقلال در دربی و به دنبال آن توقف در 
ورزشگاه آزادی مقابل صنعت نفت آبادان، آخرین امید استقلال 
هفته بیست و نهم از بین رفت و به رغم برتری در خانه مس 
رفسنجان، بردهای پرگل پرسپولیس و سپاهان مقابل گل گهر 
سیرجان و پیکان باعث شد تا استقلال در هفته پایانی بازی 
تشریفاتی با تراکتور داشته باشد که بیشتر جنبه حیثیتی برای 
تیم های سوم و چهارم این فصل دارد. دو فصل پیش پرسپولیس 
و سپاهان در چنین موقعیتی به هم رسیدند که در هفته پایانی 
پرسپولیس برنده شد و پیروزی سپاهان باعث نشد تا قهرمانی 
از پرسپولیس گرفته شود. این فصل تداعی کننده لیگ بیستم 
است که اگر پرسپولیس بتواند مقابل نساجی برنده باشد پیروزی 
سپاهان در خانه مس کرمان به این تیم کمکی نمی کند تا قهرمان 
شود و بار دیگر جام نصیب پرسپولیس می شود. در هفته آخر در 
سه ورزشگاه شهرهای قائمشهر، کرمان و سیرجان بازی های 
جذابی را تماشا خواهیم کرد. در قائمشهر پرسپولیس مقابل 
نساجی به دنبال قهرمانی است و می خواهد جایگاه خود را در 
صدر جدول حفظ کند. در کرمان که حساس ترین بازی هفته 
برگزار می شود، سپاهان به دنبال پیروزی است و امیدوار به اینکه 
پرسپولیس متوقف شود تا با این پیروزی به قهرمانی برسد. در 
مقابل مس می خواهد در لیگ برتر بماند و از بازی با سپاهان 
امتیاز می خواهد. در سیرجان هم تیم گل گهر می خواهد فصل را 
با پیروزی تمام کند و شاید پنجم شود، صنعت نفت آبادان پیروزی 
می خواهد تا با توقف یا شکست مس کرمان، در لیگ برتر بماند. 
نساجی مازندران در نیم فصل دوم نتایج خوبی نگرفته و حتی در 
یک بازی هم برنده نشده است. این تیم با حمید مطهری در نیم 
فصل عملکرد قابل قبولی داشت اما در نیم فصل دوم بسیار ضعیف 
عمل کرد و با برکناری مطهری آمدن کارلوس هرناندز اسپانیایی 
هم باعث نشد تا این تیم تحول مثبتی داشته باشد و حداقل یک 
بازی را ببرد. فقط در جام حذفی این تیم برنده شده و آلومینیوم 
اراک و پیکان را شکست داده است. تأثیر خاصی بر کیفیت و 
روند بازی تیم نساجی با حضور هرناندز دیده نشده و روی کاغذ 
شانس برتری پرسپولیس بسیار بالا است. البته نساجی دغدغه 
سقوط ندارد و شاید در هفته آخر مقابل تماشاگران خود به دنبال 
ارائه بازی آبرومندانه ای باشد وگرنه انگیزه های پرسپولیس برای 
قهرمانی خیلی بالاست و می آید تا برنده شود که با جام به تهران 
بازگردد. سپاهان در هفته پایانی نمی خواهد بدون ۳ امتیاز از 
زمین خارج شود و قطعاً ژوزه مورایس و شاگردانش می روند تا 
مس را در کرمان شکست دهند، حتی اگر پرسپولیس در قائمشهر 
برنده باشد که احتمالش خیلی زیاد است نیاز مس کرمان برای بقا 
و کسب امتیاز اصلاً برای سپاهان اهمیتی ندارد چون این تیم در 
کورس قهرمانی نمی خواهد امتیازی را ولو ۳ امتیاز آخرین بازی 
را از دست بدهد. از طرفی دیگر در فصلی که پیکان با ۱۱ گل زده 
می ماند، نساجی بدون برد در نیم فصل دوم در لیگ ماندنی شده 
و ملوان با تفاضل گل کمتر سقوط نمی کند، مس کرمان هر چه 
دارد در زمین می گذارد تا به سپاهان نبازد و به امید آنکه صنعت 
نفت آبادان در سیرجان برابر گل گهر برنده نشود، فصل آینده را 

در لیگ برتر باشد و نماینده آبادان سقوط کند. 

حشمت مهاجرانی، پیشکسوت فوتبال ایران در 
خصوص شرایط این روزهای تیم ملی صحبت های 

جالب توجهی مطرح کرد که می خوانید: 
   در خصوص گروه تیم ملی کشورمان چه 

نظری دارید؟
در فوتبال امروز تیم ضعیفی وجود ندارد که 
بگوییم در گروه آسان و ضعیفی هستیم. قدرت 
تیم ها به هم نزدیک شده و هر تیم خوب تدارک 
ببیند قادر است بهتر و خطرناک ظاهر شود. در 
گروه ما هم امارات تیم بهتری نسبت به دو حریف 

دیگر است. 
   در رابطه با سرمربی تیم ملی مان و شانس 

موفقیت ایشان چه دیدگاهی دارید؟
سرمربی ما مربی آگاهی است و به شغلی که دارد 
اشراف خیلی خوبی دارد هر چند همیشه نسبت 
به یک مربی در جامعه بحث هایی مطرح بوده که 
این مربی بد است یا خوب و همیشه مسائلی از 
این دست مطرح بوده است. قلعه نویی مربی است 
که میل به هجومش زیاد است. کارلوس کی روش 
که تیم ملی  زیر نظر ایشان دفاعی بازی می کرد 
هیچ شادی در زمان این مربی چه در جام ملت ها و 
چه در جام جهانی نداشتیم اما روز خوب فوتبالی را 
خود مربی باید بسازد و کسی در خانه ما را نمی زند 
که ما می خواهیم برای شما فوتبال درست کنیم. 
خود مربی با توجه به امکاناتی که دارد شرایط را 
برای تیم ملی درست می کند. متأسفانه ما مشکل 
برنامه ریزی و ضعف تشکیلاتی داریم مثلا مانند 
انتخاب سرمربی تیم امید و چیزی که در این رابطه 
مطرح نیست بحث کمیته فنی است و اینکه چه 
هدفی برای کمیته فنی وجود دارد. در این خصوص 
هم فقط در اخبار می خوانم که آقای تاج، کاشانی و 
خسروی وفا به دنبال کار تیم امید هستند و نقطه 
نظرات سرمربی تیم ملی بزرگسالان را هم در نظر 
گرفته اند اما فعلًا تصمیمی برای تیم امید گرفته 

نشده است. 
    ایراد این موضوع را در کجا می دانید؟

به نظرم قدرت تصمیم گیری دیده نمی شود و 
افرادی که در فدراسیون ما شاغل هستند به فوتبال 

روز آشنایی کامل ندارند. 
   جدا از تیم های سرگروه چه تیم دیگری 

را در سطح خوبی می دانید؟
جدا از تیم های سرگروه تیمی مانند عراق هم 
وجود دارد که می تواند برای سایر تیم ها مشکل ساز 

شود چون از پتانسیل بالایی برخوردار است. 
    اما قبول دارید که تیم ایران در حضور 
در  عربستآنکه  و  ژاپن  مانند  تیم هایی 
جام جهانی شگفتی ساز شده اند، دیگر به عنوان 

شانس اول قهرمانی محسوب نمی شود؟
رقابت ها که از دور دوم شروع خواهد شد اما 
امیدوارم بعد از چند سال که ما مربی ایرانی انتخاب 
کردیم و از مربیان خارجی دست برداشتیم باز هم 
بتوانیم قهرمان شویم. آخرین بار در کویت در سال 
۱۹۸۰ من بازی ایران را در جام ملت ها دیدم. در آن 
زمان آقای شاهرخی و حسن حبیبی مربی تیم ملی 
بودند و بازیکنان خوبی هم در تیم ملی حضور 
داشتند اما چون این مسابقات با جنگ تحمیلی 
همزمان شد بازیکنان ما متمرکز نبودند و شانس 
قهرمانی را از دست دادند اما باید برای قهرمانی 
برنامه ریزی کنیم و برای هدفی که داریم تلاش 
کنیم. تیم هایی هم که گفتید همگی تیم های خوبی 
هستند اما ما نسبت به قدرت های دیگر آسیا همیشه 
فاکتور غیرت و تعصب را در اختیار داشتیم که در 
هیچ تیم دیگری مانند ایران وجود نداشته و ندارد. 

مسعود اقبالی مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: 
دستیارانی که امیر قلعه نویی در تیم ملی انتخاب کرده در 

این حد و اندازه نیستند و نمی توانند به او کمکی کنند. 
    قرعه ایران 

مسعود اقبالی در مورد هم گروهی تیم ملی با فلسطین، 
امارات و هنگ کنگ در جام ملت های آسیا اظهار داشت: 
از نظر رتبه بندی و جایگاه این تیم ها حرفی برای گفتن 
مقابل تیم ما ندارند و روی کاغذ به راحتی آنها را شکست 
می دهیم. هنگ کنگ از تیم های درجه یک آسیا نیست 
و شناخت زیادی هم از این تیم ندارم. فلسطین هم اکثر 
بازیکنانش در کشورهای عربی بازی می کنند و مقابل 
ایران معمولاً بد بازی نمی کند. با این حال برای صعود از 
این گروه هیچ مشکلی نداریم. مشکل تیم ملی در جاهای 

دیگری است. 
    مشکلات 

وی افزود: مشکلات ما، نداشتن بازی های تدارکاتی 
مناسب و منسجم و کادر فنی تیم ملی است که باید خوب 
انتخاب شود تا بتوانند در بازی های بزرگ جام، سرمربی 

تیم ملی را کمک کنند. تیم ملی در مراحل بالاتر که با 
تیم هایی مثل ژاپن، استرالیا و عربستان بازی می کند با 
چالش مواجه می شود. باید به مراحل حذفی و تقابل با 
این تیم ها فکر کنیم چون با آنها دچار مشکل می شویم. 
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا تصریح کرد: اگر 
تیم های درجه اول آسیا با تمام نیرو به جام ملت ها بیایند 
با مشکل مواجه خواهیم شد. این تیم ها در جام جهانی 
بسیار قدرتمند ظاهر شدند و بازی های خوبی را مقابل 

تیم های مطرح فوتبال جهان ارائه کردند. 
    انتقاد از سرمربی 

اقبالی با انتقاد از امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی 
گفت: حرکتی که او انجام می دهد زیبا نیست، شهرت، 
محبوبیت و کارنامه بازیگری مقوله مهمی است اما 
این مسائل با تجربه مربیگری فرق می کند. قداست 
مربیگری را نباید زیر سؤال برد. خود قلعه نویی سال ها 
است که مربیگری می کند. من در سال ۱۳۸۴ با او 
کار کرده ام و قلعه نویی از آن زمان همچنان مربیگری 
می کند و تجربیات زیادی به دست آورده است اما در 

تیم ملی باید دستیاران بهتر و قوی تری داشته باشد. 
وی تصریح کرد: بزرگ ترین مربیان دنیا مثل گواردیولا 
که خودشان سال های تجربه مربیگری دارند در کادر 
فنی شان مربیان بالای 6۰ سال حضور دارند و از آنها 
کمک و مشورت فنی می گیرند. این نفرات با تجربه در 
کادر فنی در تصمیم گیری ها به سرمربی تیم کمک 
می کنند. تصمیم گیری در کنار زمین بخش مهمی از 
مربیگری است. اینکه سرمربی به موقع در مورد تیمش 
تصمیم گیری کند. مربیان جوانی که در کادر فنی 
تیم ملی ما حضور دارند واقعاً نمی توانند چنین کمکی را 
به قلعه نویی انجام بدهند. تجربه و شخصیت و کاریزمای 
لازم را ندارند. مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: 
شاید بازیکنی که هم سن بازیکنان باشد در کنارشان در 
تمرینات با آنها بازی کند و این بازیکنان هم خوش شان 
بیاید اما وقتی مربیان تیم ملی دانش، تجربه مربیگری 
و شخصیت لازم را نداشته باشند بازیکنان تیم ملی 
پذیرای آنها نخواهند بود و حتی در تیم ملی این اتفاق 

تنش زا خواهد بود.

اقبالی: اقبالی: 
دستیاران دستیاران 
قلعه نویی قلعه نویی 
در اندازه در اندازه 
تیم ملی تیم ملی 
نیستند نیستند 

احمد جمشیدیان
 کارشناس فوتبال 

مهاجرانی:  
فدراسیون نشین ها به 

فوتبال روز اشراف ندارند


